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Protokół  

z posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury 

odbytego w dniu 18 marca 2011r. 

 

Posiedzenie rozpoczął o godzinie 9:10 Przewodniczący Komisji, p. Sławomir 

Urbaniak. W posiedzeniu udział wzięli: 

 

Sławomir Urbaniak 

Jarosław Bytniewski 

Marek Borowczyk 

Rafał Drzewiecki 

Krzysztof Socha 

Katarzyna Zaradzka 

 

oraz:  

Wójt Gminy – Bogdan Kemnitz 

Z-ca Wójta/Sekretarz Gminy – Genowefa Przepióra 

Skarbnik Gminy – Mirosława Nowak 

Podinspektor ds. kadrowo – płacowych – Dorota Grześkowiak 

 

a także: 

Opiekun Samorządu Szkolnego w Tulcach – Luiza Pawlak 

Przedstawiciele Samorządu Szkolnego w Tulcach: 

Dominika Urbaniak 

Amira Shadi 

Konrad Krzemiński 

Przedstawiciele Samorządu Szkolnego w Kleszczewie: 

Anna Rybak 

Karolina Ratajczak 
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Porządek posiedzenia: 

1. Spotkanie z uczniami Samorządu Szkolnego, stypendia sportowe, nagrody. 

2. Sprawy bieżące wynikające z działalności gminy. 

 

Ad.1 porządku posiedzenia 

Przewodniczący powitał zebranych gości i poprosił o przedstawienie się 

reprezentantów samorządów uczniowskich oraz o zreferowanie działalności samorządów 

poszczególnych szkół. 

Przedstawiciele samorządu uczniowskiego Zespołu Szkół w Tulcach (dalej: ZST) 

zreferowali przebieg kampanii wyborczej oraz wybory do samorządu. Następnie omówili 

podejmowane i planowane przedsięwzięcia, m.in.: zbiórkę makulatury, odwiedziny w szpitalu 

klinicznym, pocztę walentynkową, szczęśliwy numerek, pomoc w nauce młodszym uczniom. 

Następnie przedstawiciele samorządu uczniowskiego Zespołu Szkół w Kleszczewie 

(dalej: ZSK) zreferowali swoją działalność oraz przedstawili zaplanowane na rok 2011 

zadania (w załączeniu do protokołu).Przewodnicząca samorządu zaznaczyła, że szczycą się 

współpracą z OPS oraz licznymi akcjami charytatywnymi, takimi jak zbiórka pieniędzy w 

ramach „Góry Grosza”, WOŚP, czy pomysł zaaprobowany przez nauczycieli, by pieniądze 

przeznaczone na kwiaty dla nich były przeznaczone na potrzebujących. 

• Radny Drzewiecki zapytał jak długo trwa kadencja samorządów i uzyskał odpowiedź, 

że rok szkolny. Radny zapytał, ile osób kandydowało do samorządów – w ZST osiem, 

ZSK osiemnaście. W obu przypadkach do samorządu zostali wybrani uczniowie 

gimnazjum. 

• Radny Urbaniak zapytał, czy w przypadku niepowodzeń uczniów samorząd 

rozwiązuje problemy z pomocą opiekunów. Uczniowie obu szkół odpowiedzieli, że 

tak, o ile ktoś zgłosi taki problem. 

• Radny Urbaniak zauważył, że ZSK bardzo udziela się pomagając ubogim i 

potrzebującym. 

• Radny Drzewiecki zapytał ile osób z ZST bierze udział w wolontariacie w szpitalu 

klinicznym. Opiekun samorządu, p. Pawlak odpowiedziała, że są to trzy grupy, które 

czytają bajki dzieciom, wymyślają zabawy i spędzają z nimi czas w sposób bardzo 

twórczy pomagając chorym dzieciom zapomnieć o ich przypadłościach. 

• Radny Urbaniak zapytał, jak uczniowie oceniają program nauczania. Odpowiedzieli, 

że brakuje doświadczeń chemicznych, fizycznych i innych ciekawostek naukowych. 
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• Radny Bytniewski, opiekun samorządu ZSK, zachęcił ZST do podjęcia programu 

finansowanego przez UE dla klas II gimnazjum. Program ten umożliwia 

przeprowadzanie dodatkowych zajęć dla uczniów. 

• Radny Urbaniak pytał o wyniki egzaminów, o pomoc młodszym uczniom, plany 

związane z wyborem szkoły. Na pytanie o najbardziej satysfakcjonujące 

przedsięwzięcia uczniowie ZSK odpowiedzieli, że jest to współpraca z OPS – 

spotkania odbywają się 2-3 razy w miesiącu. 

Opiekunowie samorządów podkreślali kreatywność uczniów i bardzo dobrą 

współpracę. 

Wójt podsumowując powiedział, iż prawodopodobnie w przeciągu dwóch lat na każdą 

szkołę przypadnie 400.000zł z UE na ubogacenie oferty szkół. Ponadto pozytywnie 

rozpatrzono wniosek złożony do programu „Radosna szkoła” – w bieżącym roku doposażony 

zostanie ZST, w następny, roku ZSK. 

 

Radni nie mieli więcej pytań. Przewodniczący podziękował uczniom i opiekunom za 

przybycie. Następnie poprosił p. Grześkowiak o zreferowanie kwestii przyznanych 

stypendiów szkolnych i nagród sportowych. 

Pani Grześkowiak powiedziała, że wpłynęło pięć wniosków na stypendia i sześć na nagrody. 

Wnioski dotyczą tych samych, co w roku ubiegłym uczniów. Kwoty przeznaczone na 

stypendia to 2160zł, a na nagrody sportowe 1500zł. 

• Radny K.Socha zapytał, czy za to samo osiągnięcie można ubiegać się o stypendium 

z różnych źródeł i uzyskał odpowiedź twierdzącą. 

 

Ad.2 porządku posiedzenia 

Przewodniczący poprosił o zreferowanie projektów uchwał. 

1. Pani Błoch przedstawiła projekt uchwały nr VI/36/2011 w sprawie wyrażenia zgody 

na zbycie w drodze przetargu nieograniczonego nieruchomości położonej w 

miejscowości Tulce. 

2. Następnie p. Błoch przedstawiła projekt uchwały nr VI/37/2011 w sprawie nadania 

nazw ulicom w miejscowościach Gowarzewo i Tulce.  

3. W dalszej kolejności Wójt przedstawił projekt uchwały nr VI/38/2011 w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gm. Kleszczewo w 

miejscowościach Komorniki, Gowarzewo, Krzyżowniki, Tulce, Markowice, Śródka, 

 



4 
 

Krerowo, Kleszczewo, Zimin, Bylin oraz projekt uchwały nr VI/39/2011 w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gm. Kleszczewo obejmującego działki położone w 

Kleszczewie, Tulcach, Gowarzewie i Komornikach. 

Wójt powiedział, że wyłączenie działki w Tulcach spod zmiany planu 

zagospodarowania przestrzennego przywróci jej pierwotne przeznaczenie i pozwoli na 

budowę pawilonu handlowo - usługowego przy ul. Poznańskiej w Tulcach. 

• Radny Urbaniak zapytał, czy parking, który znajduje się w miejscu, gdzie miałby 

powstać pawilon jest własnością prywatną. Wójt odpowiedział, że jest o własność 

gminy. Przewodniczący zaproponował, by parking był w tym układzie bezpłatny, 

ponieważ są problemy ze znalezieniem miejsc parkingowych. Wójt odpowiedział, że 

gmina dzierżawi ziemię, parking jest płatny, strzeżony i w pełni obłożony. 

• Radny Drzewiecki wyraził dezaprobatę mówiąc, iż droga dojazdowa będzie 

zablokowana przez samochody towarowe, które już teraz utrudniają wyjazd z 

osiedla.Radny K.Socha zauważył, że powstanie pawilonu wzmoży ruch 

samochodowy w okolicach szkoły. 

• Pani Sekretarz powiedziała, że podjęto uchwałę przeznaczającą ten teren pod taką 

zabudowę. Dodała, że Wójt chce umożliwić budowę sklepu na terenie 

przeznaczonym pod działalność gospodarczą, bez potrzeby oczekiwania na 

przekształcenie jej przeznaczenia na działalność handlowo – usługową. Radny 

Drzewiecki powiedział, że był przeciwny uchwalaniu obecnego przeznaczenia terenu. 

• Wójt powiedział, że głosy w tej kwestii są podzielone, ale obiektywnie patrząc usługi 

tego typu są potrzebne na tym obszarze. 

• Radny Drzewiecki zaproponował sprzedaż działek pod tę działalność przy ul. 

Sportowej, zmieniając przeznaczenie działki przy ul. Poznańskiej pod zabudowę 

mieszkaniową. Powiedział, że dzieci idące ze i do szkoły narażone będą na 

niebezpieczeństwo przechodząc przez zatłoczony parking. 

Wójt powiedział, że wjazd będzie zlokalizowany od ul. Poznańskiej, nie od 

ul.Osiedlowej. Dodał, że można zapewnić dzieciom bezpieczną drogę przejścia do 

szkoły. 

4. Następnie Wójt przeszedł do omówienia projektu uchwały nr VI/40/2011 w sprawie 

przystąpienia Gminy do Gminnej Spółki Wodnej. Wyjaśnił, że spółka jest organizacją 

rolników, której zadaniem jest utrzymanie i rozwój sieci i urządzeń melioracyjnych. 
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Każdy posiadacz gruntów rolnych powinien należeć do spółki. Członkowie spółki 

zobowiązani są do opłacania składek na działalność organizacji. Powiedział, że gmina 

jest w posiadaniu ok. 50ha gruntów rolnych, dlatego porządkując zapis prawny 

przystępuje do spółki. Dodał, że grunty rolne gminy użytkowane są przez 

dzierżawców, którzy opłacają należne składki na rzecz spółki wodnej. 

• Przewodniczący zapytał, czy w związku z przystąpieniem gminy do Spółki nie 

zostanie ona obciążona obowiązkiem dodatkowych działań na rzecz organizacji. Wójt 

zaprzeczył i dodał, że zadania Spółki są ściśle określone i to ona jest odpowiedzialna 

za zbiórkę pieniędzy na te cele oraz organizację przedsięwzięć. 

 

5. Następnie p. Sekretarz przedstawiła projekt uchwały nr IV/41/2011 w 

sprawiewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy na rok 2012 środków 

finansowych stanowiących fundusz sołecki. Dodała, że fundusz funkcjonuje od kilku 

lat, natomiast Rada Gminy w terminie do 31 marca każdego roku poprzedzającego 

rok, w którym fundusz ma funkcjonować musi podjąć uchwałę, czy będzie 

funkcjonować w roku następnym. 

 

6. W dalszej kolejności p. Sekretarz przedstawiła projekt uchwały nr VI/42/2011 w 

sprawie zmiany uchwały w sprawie inkasa podatków oraz projekt uchwały nr 

VI/43/2011 w sprawie w sprawie zmiany uchwały w sprawie opłaty targowej. 

Powiedziała, że zmiany powyższych uchwał wymuszone są zmianami na 

stanowiskach sołtysów, bowiem inkasenci w w/w uchwałach wskazani są imiennie. 

 

7. Następnie p. Sekretarz omówiła projekt uchwały nr VI/44/2011 w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie diet dla radnych. Powiedziała, że zmiana uchwały wynika z 

potrzeby doprecyzowania przepisów obliczenia stawki należnej za podróż służbową 

radnych prywatnymi samochodami i szczegółowo omówiła wprowadzone zmiany. 

Pani Sekretarz dodała, że projekt uchwały nr VI/48/2011, który został 

przedłożony radnym,  nie jest uwzględniony w porządku sesyjnym, ponieważ prośba o 

uchwalenie zmiany przyszła ze Starostwa Powiatowego po ustaleniu porządku obrad.  

  

8. W dalszej kolejności p. Skarbnik przedstawiła projekt uchwały nr VI/45/2011 w 

sprawie zmiany budżetu na 2011r. Zmiany w uchwale dotyczą zmniejszenia kosztów 

budowy drogi powiatowej. 
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9. Następnie p. Skarbnik przedstawiła projekt uchwały nr VI/46/2011 w zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2011-2024. 

Powiedziała, że podjęcie tej uchwały wiąże się ze zmianami w uchwale budżetowej, o 

które musi być zaktualizowany załącznik do Prognozy. 

 

10. W dalszej kolejności p. Skarbnik omówiła projekt uchwały nr VI/47/2011 w sprawie 

pomocy finansowej dla Starostwa Powiatowego. Powiedziała, że przy zmianie 

uchwały budżetowej, która miała miejsce 23 lutego br., zabezpieczono środki na 

usuwanie wyrobów zawierających azbest w kwocie 15.000,00 zł. Podjęcie uchwały 

stanowić będzie podstawę do zawarcia umowy z Powiatem na wykonanie zadania. 

 

11. Następnie p. Skarbnik omówiła projekt uchwały nr VI/48/2011 w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Poznańskiemu na zadanie dotyczące remontu drogi 

powiatowej nr 2410P Swarzędz – Środa w miejscowości Kleszczewo”. Uchwała ta 

stanowić będzie podstawę do zawarcia umowy z Powiatem na wykonanie zadania. 

Pomoc finansowa zostanie udzielona w formie dotacji celowej ze środków budżetu 

gminy na 2011r., w wysokości 1.339.050,00zł w tym na dofinansowanie własnych 

zadań bieżących 536.050,00zł oraz na dofinansowanie zadań inwestycyjnych 

803.000,00zł. 

Wójt powiedział, że powiat wprowadził zmiany w inwestycji, które już funkcjonują i 

zobowiązał gminę do podjęcia stosownej uchwały w tej kwestii do końca kwietnia br. 

Powiat nazwał inwestycję remontem, a nie przebudową – zmiana nomenklatury 

wymaga zmian w uchwale. Dodał, że inwestycja będzie mniej kosztowna, a z 

zaoszczędzonych w ten sposób pieniędzy przeprowadzona zostanie budowa chodnika.  

 

12. W dalszej części Wójt przedstawił propozycję flag zaproponowanych przez heraldyka. 

Radni skłaniali się do propozycji przedstawionej uprzednio - herb na żółtym tle z 

poziomymi czerwonymi paskami na skraju flagi. 

 

13. W dalszej kolejności p. Monika Nowicka przedstawiła propozycję projektu uchwały w 

sprawie wyłapywania zwierząt, której uchwalenia wymaga ustawa. 
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• Przewodniczący zaproponował dodanie paragrafu mówiącego o tym, że gmina może 

nałożyć obowiązek opłaty za wyłapanie psa, nawet jeśli właściciel nie chce go 

odebrać. 

 

W dalszej części Przewodniczący otworzył dyskusję, w której poruszano kwestie 

związane ze stanem dróg, niebezpiecznymi przejściami dla pieszych i innymi bieżącymi 

sprawami. 

 

Po wyczerpaniu tematów, o godzinie 12:00,Przewodniczący zamknął posiedzenie. 

 

Protokołowała:     Za zgodność z przebiegiem posiedzenia 
Elżbieta Zimniak                  Przewodniczący Komisji   
       

              Sławomir Urbaniak 

 


